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Bijeenkomst	in	Mexico-	Stad	

Het	was	van	tevoren	een	behoorlijk	spannende	tijd!	Een	week	drukte,	het	organiseren	van	de	reis,	
maar	vooral	ook:	even	een	videootje	maken	voor	de	zestien	vrouwen	in	Ciudad	Juárez,	voor	de	
officiële	uitreiking	van	hun	diploma,	en	het	bedenken	wat	je	zou	moeten	zeggen	bij	de	bijeenkomst	
die	bij	de	Nederlandse	ambassade	in	Mexico-Stad	zou	plaatsvinden.	Gelukkig	mochten	we	logeren	bij	
de	ambassadeur	Margriet	Leemhuis.	Lekker	veilig	en	een	heerlijk	rustige	plek	om	een	beetje	bij	te	
komen	van	de	jetlag!		

Natuurlijk	zouden	er	veel	meer	vrouwen	komen	naar	de	bijeenkomst	wanneer	deze	in	Ciudad	Juárez	
zou	zijn	geweest,	maar	het	absoluut	negatieve	advies	van	de	ambassade	voor	Juárez	was	natuurlijk	
doorslaggevend	geweest.	Het	was	dan	ook	verbazingwekkend	en	ontroerend	om	te	zien	dat	er	zoveel	
vrouwen	de	moeite	hadden	genomen	om	helemaal	naar	Mexico-Stad	te	komen!	Toch	1500	km	
verwijderd	van	Juárez!		

Vriendinnen	van	de	eerste	directeur	van	Casa	Amiga,	Esther	Chávez,	degene	die	mij	in	eerste	
instantie	op	weg	hielp	met	het	zoeken	naar	gerechtigheid,	die	me	had	verteld	hoe	belangrijk	het	was	
zelf	een	advocaat	te	regelen,	omdat	er	anders	niets	zou	gebeuren,	die	me	meenam	naar	de	
procureur	generaal	en	naar	andere	moeders,	slachtoffers	van	vermoorde	dochters.	Kortom,	de	
vrouw	die	me	inspireerde	om	stichting	Hester	op	te	zetten,	zodat	ik	haar	op	mijn	beurt	weer	kon	
helpen.	
Ook	de	voormalig	directeur	van	Casa	Amiga,	Irma	Casas,	mijn	steun	en	toeverlaat	na	de	dood	van	
Ester	Chávez,	kwam	binnen.	Heerlijk	om	ook	haar	weer	te	zien	en	te	kunnen	omhelzen!	
En	dan	een	hele	delegatie	van	Casa	Amiga	zelf!	Lydia	Cordero,	de	directeur,	Hortensia	degene	die	
door	alle	jaren	heen	de	financiën	regelde	voor	onze	stichting	en	die	natuurlijk	altijd	klaar	stond	om	
ingewikkelde,	financiële	vragen	te	beantwoorden.	De	psychologe,	en	degene	die	de	lessen	van	
Escuela	para	tí	had	verzorgd.	Ze	waren	er	allemaal!	

De	ambassade	had	een	aantal	andere	NGO’s	uitgenodigd.	Er	is	een	groep	ontstaan	waar	deze	NGO’s	
samen	met	Casa	Amiga	in	zitten.	Dit	is	een	project,	ontstaan	vanuit	de	Verenigde	Naties,	om	drie	
achtergebleven	gebieden	in	Mexico	verder	te	helpen.	Heerlijk	natuurlijk	dat	Casa	Amiga	daarbij	hoort	



Dat	laat	meteen	het	vertrouwen	zien	dat	de	Nederlandse	overheid	in	Casa	Amiga	stelt.	Je	ziet	als	
buitenstaander	het	netwerk	tegen	geweld	en	misstanden	groeien!			

Margriet	Leemhuis,	onze	Nederlandse	ambassadeur	opende	de	bijeenkomst	en	gaf	aan	hoe	bijzonder	
het	was	dat	een	Nederlandse	stichting	zoveel	werk	had	gemaakt	van	de	misstanden	in	Juárez	en	
hoeveel	we	hadden	bereikt.	En	dat	de	Nederlandse	ambassade	de	mensenrechten	en	dus	ook	
vrouwenrechten	hoog	in	het	vaandel	heeft	staan.		

Daarna	vertelde	ik	hoe	we	het	extra	geld	bijeen	hadden	gekregen	voor	de	opleiding	van	de	vrouwen,	
die	het	diploma	behaald	hebben.	Hierna	gaf	ik	meteen	aan	dat	we	op	dit	hoogtepunt	helaas	moeten	
stoppen	met	de	stichting	Hester	en	dat	ik	hoopte	dat	de	Nederlandse	overheid	de	vrouwen	niet	zou	
vergeten.	Ik	gaf	daarna	het	woord	aan	Claudia	Ramírez,	de	vertegenwoordiger	van	de	16	vrouwen.	
Maar	natuurlijk	gaf	ik	haar	eerst	een	zelf	geborduurd	diploma.		

	

Met	een	dierbare	vriendin	hadden	we	voor	alle	vrouwen	zo’n	diploma	gemaakt.	Claudia	zou	ze	bij	de	
uitreiking	uitdelen!	

Claudia	hield	een	emotionele	toespraak	waarin	zij	de	stichting	Hester	bedankte,	maar	vooral	de	
oprichter	Arsène	voor	de	mogelijkheid	om	haar	middelbare	school	diploma	alsnog	te	behalen.	Zij	
overstelpte	mij	met	geschenken	en	brieven	van	al	haar	medecursisten.		



	

	

Daarna	sprak	Jérémy	Renaux,	van	de	stichting	I(dh)eas,	een	organisatie	die	steun	biedt	aan	
slachtoffers	en	familieleden	van	slachtoffers.	Hij	sprak	over	de	omstandigheden	van	het	geweld	en	
de	verdwijningen	van	vrouwen	en	toonde	een	video	met	getuigenissen	van	enkele	moeders	van	
slachtoffers	die	zich	nu	inzetten	voor	de	verdediging	van	mensenrechten.	

Voorts	sprak	Nayeli	Sánchez,	medewerkster	van	Spotlight,	een	initiatief	van	de	VN	
Vrouwenorganisatie.	Zij	sprak	over	het	doel	van	de	organisatie	in	Mexico,	over	samenwerking	tussen	
de	overheid	en	de	burgermaatschappij.	Ze	vertelde	dat	haar	organisatie	recentelijk	Casa	Amiga	heeft	
leren	kennen	en	dat	Lydia	Cordero	lid	is	van	de	werkgroep	in	Ciudad	Juárez	van	Spotlight.	

Lydia	Cordero,	directeur	van	Casa	Amiga,	sprak	over	de	weg	die	haar	organisatie	de	laatste	20	jaar	
heeft	afgelegd,	over	het	belangrijke	werk	in	het	verleden	van	vrouwen	als	Esther	Chávez,	Pilar	
Sánchez	en	Irma	Casas.	Ook	sprak	ze	over	de	toekomst,	over	de	projecten	ter	preventie	van	geweld	
in	Ciudad	Juárez.	Natuurlijk	dankte	zij	de	stichting	Hester	voor	de	jarenlange	steun	aan	Casa	Amiga.	
Zij	overhandigde	mij	een	eerbetoon	met	een	uitspraak	van	Esther	Chávez	Cano,	oprichter	van	Casa	
Amiga.	“He	caminado	por	muchos	senderos	en	los	que	he	encontrado	muchas	otras	voces	de	
mujeres	y	de	hombres	que	me	han	enseñado	a	respetar	y	a	defender	la	dignidad	de	las	mujeres	
como	la	mejor	forma	de	respetar	y	defender	la	dignidad	del	género	humano”.	(Ik	heb	vele	wegen	
bewandeld	en	heb	vele	meningen	gehoord	van	vrouwen	en	mannen	die	me	geleerd	hebben	dat	
respect	voor	en	verdediging	van	de	vrouwelijke	waardigheid	de	beste	manier	is	om	de	menselijke	
waardigheid	in	het	algemeen	te	respecteren	en	verdedigen)	

Bovendien	kreeg	ik	een	T-shirt	met	mijn	naam	erop.	Hetzelfde	shirt	krijgen	de	geslaagde	vrouwen.	Er	
staat	op	dat	ze	de	eerste	generatie	zijn	die	de	cursus	Escuela	para	ti	Avanza	hebben	gevolgd.	
Bijzonder!			



	

Drie	dankbetuigingen	voor	aan	de	muur	waren	er	voor	me	gemaakt!		

	

Ik	had	me	van	tevoren	geen	voorstelling	kunnen	maken	over	het	verloop	van	de	bijeenkomst.	Wat	
was	het	ontroerend	en	bijzonder!	Ook	om	te	horen	dat	er	zoveel	vrouwen	zijn	die	hun	leven	een	
positieve	wending	hebben	kunnen	geven.	Ze	hadden	me	allemaal	een	brief	geschreven	omdat	ik	
natuurlijk	niet	naar	Ciudad	Juárez	kon	komen.		

Om	in	hun	eigen	woorden	te	blijven:	ze	waren	vanwege	de	hulp	van	stichting	Hester	in	staat	geweest	
hun	droom	te	verwezenlijken!	Die	schoolopleiding	bijvoorbeeld	die	ze	niet	afgemaakt	hadden	om	de	
simpele	reden	dat	ze	al	op	15	jarige	leeftijd	hun	eerste	kindje	kregen,	daarna	aan	het	werk	moesten,	
meer	kinderen	kregen…	en	tóch!	Na	al	die	tijd,	was	daar	ineens	die	oplossing!	Hun	droom	werd	tóch	
werkelijkheid.	Dát	was	het	werk	van	stichting	Hester,	mogelijk	gemaakt	door	al	die	donateurs	die	ons	
door	de	jaren	heen	hadden	gesteund!	Niet	gek,	al	die	ontroering!	

Op	de	FB	site	van	de	ambassade	ook	ruim	aandacht	voor	het	evenement	

https://www.facebook.com/EmbajadaPaisesBajosMexico/?ref=aymt_homepage_panel	

Een	mooi	artikel	op	de	site	van	het	Mexicaanse	opinie-weekblad	Proceso:	

https://www.proceso.com.mx/599128/fundacion-hester-el-fin-de-un-ciclo	

	



Inter-Amerikaanse	Commissie	voor	de	Mensenrechten	

Voor	de	bijeenkomst	hadden	we	ook	nog	een	bijzondere	ontmoeting	met	de	advocate	Ruth	Fierro	
die	de	zaak	Hester	samen	met	vijf	andere	moordzaken	voor	de	Inter-Amerikaanse	Commissie	voor	de	
Mensenrechten	had	gebracht.	Dit	was	gebeurd	in	2011	en	bekostigd	door	de	Nederlandse	overheid.	
Nu,	na	al	die	jaren	was	er	eindelijk	een	uitspraak	geweest.	We	wisten	van	te	voren	dat	het	een	
langdurige	kwestie	zou	worden.	En	natuurlijk	was	inmiddels	de	dader	van	de	moord	op	Hester	
gepakt.	Maar	het	feit	dat	dat	15	jaar	op	zich	liet	wachten	betekent	natuurlijk	ook	wel	dat	er	nog	
enige	verbetering	van	de	Mexicaanse	overheid	verlangd	zou	kunnen	worden.	De	uitspraak	luidde	dat	
deze	zaak	geschikt	werd	geacht	om	door	te	gaan	bij	het	Inter-Amerikaanse	Hof	voor	de	
Mensenrechten.	Uiteraard	was	onze	eerste	reactie	een	volmondig	ja.	Maar	in	de	volgende	weken	
krijgen	we	het	een	en	ander	eerst	nog	even	op	schrift,	zodat	we	precies	weten	waar	we	ja	op	zeggen!	

Dank	

Lieve	mensen.	Dank	voor	al	jullie	aandacht	en	bijdragen.	We	hebben	er	met	z’n	allen	enorm	veel	mee	
bereikt.	


